

INTERNATIONAL  
LABOUR  
ORGANISATION



Treaty Series No. 53 (1962)

# INTERNATIONAL LABOUR CONVENTION No. 116

concerning the partial revision of the Conventions adopted by the General Conference of the International Labour Organisation at its first thirty-two sessions for the purpose of standardising the provisions regarding the preparation of reports by the governing body of the International Labour Office on the working of Conventions, adopted by the Conference at its forty-fifth session

Geneva, June 26, 1961

[The Convention entered into force for the United Kingdom on March 9, 1962]

*Presented to Parliament by the Secretary of State for Foreign Affairs  
by Command of Her Majesty  
August 1962*

LONDON

HER MAJESTY'S STATIONERY OFFICE

EIGHTPENCE NET

Cmd. 1802

**CONVENTION CONCERNING THE PARTIAL REVISION OF THE CONVENTIONS ADOPTED BY THE GENERAL CONFERENCE OF THE INTERNATIONAL LABOUR ORGANISATION AT ITS FIRST THIRTY-TWO SESSIONS FOR THE PURPOSE OF STANDARDISING THE PROVISIONS REGARDING THE PREPARATION OF REPORTS BY THE GOVERNING BODY OF THE INTERNATIONAL LABOUR OFFICE ON THE WORKING OF CONVENTIONS ADOPTED BY THE CONFERENCE AT ITS FORTY-FIFTH SESSION, GENEVA, 26 JUNE 1961**

The General Conference of the International Labour Organisation, Having been convened at Geneva by the Governing Body of the International Labour Office, and having met in its Forty-fifth Session on 7 June 1961, and

Having decided upon the adoption of certain proposals with regard to the partial revision of the Conventions adopted by the General Conference of the International Labour Organisation at its first thirty-two sessions for the purpose of standardising the provisions regarding the preparation of reports by the Governing Body of the International Labour Office on the working of Conventions, and

Considering that these proposals must take the form of an international Convention,

adopts this twenty-sixth day of June of the year one thousand nine hundred and sixty-one the following Convention, which may be cited as the Final Articles Revision Convention, 1961:

**ARTICLE 1**

In the texts of the Conventions adopted by the International Labour Conference in the course of its first thirty-two sessions, the Final Article providing for the presentation by the Governing Body of the International Labour Office to the General Conference of a report on the working of the Convention shall be omitted and the following article shall be substituted for it:

“At such times as it may consider necessary the Governing Body of the International Labour Office shall present to the General Conference a report on the working of this Convention and shall examine the desirability of placing on the agenda of the Conference the question of its revision in whole or in part.”

**ARTICLE 2**

Any Member of the Organisation which, after the date of the coming into force of this Convention, communicates to the Director-General of the

**CONVENTION POUR LA REVISION PARTIELLE DES CONVENTIONS  
ADOPTÉES PAR LA CONFÉRENCE GÉNÉRALE DE  
L'ORGANISATION INTERNATIONALE DU TRAVAIL EN SES  
TRENTE-DEUX PREMIÈRES SESSIONS, EN VUE D'UNIFIER  
LES DISPOSITIONS RELATIVES À LA PRÉPARATION DES  
RAPPORTS SUR L'APPLICATION DES CONVENTIONS  
PAR LE CONSEIL D'ADMINISTRATION DU BUREAU  
INTERNATIONAL DU TRAVAIL ADOPTÉE PAR LA CONFÉ-  
RENCE À SA QUARANTE-CINQUIÈME SESSION, GENÈVE,  
26 JUIN 1961**

La Conférence générale de l'Organisation internationale du Travail,  
Convoquée à Genève par le Conseil d'administration du Bureau inter-  
national du Travail, et s'y étant réunie le 7 juin 1961, en sa quarante-  
cinquième session;

Après avoir décidé d'adopter certaines propositions relatives à la revision  
partielle des conventions adoptées par la Conférence générale de  
l'Organisation internationale du Travail en ses trente-deux premières  
sessions, en vue d'unifier des dispositions relatives à la préparation des  
rapports sur l'application des conventions par le Conseil d'adminis-  
tration du Bureau international du Travail;

Considérant que ces propositions doivent prendre la forme d'une con-  
vention internationale,

adopte, ce vingt-sixième jour de juin mil neuf cent soixante et un, la con-  
vention ci-après, qui sera dénommée Convention portant revision des articles  
finals, 1961 :

**ARTICLE 1**

Dans le texte des conventions adoptées par la Conférence internationale  
du Travail au cours de ses trente-deux premières sessions, l'article final  
prévoyant la présentation d'un rapport sur l'application de la convention,  
par le Conseil d'administration du Bureau international du Travail, à la  
Conférence générale sera omis et remplacé par l'article suivant :

“ Chaque fois qu'il le jugera nécessaire, le Conseil d'administration  
du Bureau international du Travail présentera à la Conférence générale  
un rapport sur l'application de la présente convention et examinera s'il  
y a lieu d'inscrire à l'ordre du jour de la Conférence la question de sa  
revision totale ou partielle.”

**ARTICLE 2**

Tout Membre de l'Organisation qui, après la date de l'entrée en vigueur  
de la présente convention, communiquera au Directeur général du Bureau

International Labour Office its formal ratification of any Convention adopted by the Conference in the course of its first thirty-two sessions shall be deemed to have ratified that Convention as modified by this Convention.

### ARTICLE 3

Two copies of this Convention shall be authenticated by the signature of the President of the Conference and of the Director-General of the International Labour Office. Of these copies one shall be deposited in the archives of the International Labour Office and the other shall be communicated to the Secretary-General of the United Nations for registration in accordance with article 102 of the Charter of the United Nations.<sup>(1)</sup> The Director-General shall communicate a certified copy of this Convention to each of the Members of the International Labour Organisation.

### ARTICLE 4

1. The formal ratifications of this Convention shall be communicated to the Director-General of the International Labour Office.

2. This Convention shall come into force at the date on which the ratifications of two Members of the International Labour Organisation have been received by the Director-General.<sup>(2)</sup>

3. On the coming into force of this Convention and on the subsequent receipt of further ratifications of the Convention, the Director-General of the International Labour Office shall so notify all the Members of the International Labour Organisation and the Secretary-General of the United Nations.

4. Each Member of the Organisation which ratifies this Convention thereby recognises that the obligation of the Governing Body under Conventions adopted by the Conference at its first thirty-two sessions to present to the Conference at the intervals prescribed thereby a report on the working of each Convention and to examine at such intervals the desirability of placing on the agenda of the Conference the question of the revision of the Convention in whole or in part was replaced as from the first coming into force of this Convention by the provisions of the modified article set forth in Article 1 of this Convention.

### ARTICLE 5

Notwithstanding anything contained in any of the Conventions adopted by the Conference in the course of its first thirty-two sessions the ratification of this Convention by a Member shall not *ipso jure* involve the denunciation of any such Convention, nor shall the entry into force of this Convention close any such Convention to further ratification.

---

(1) "Treaty Series No. 67 (1946)", Cmd. 7015.

(2) The Convention entered into force on February 5, 1962.

international du Travail sa ratification formelle d'une convention adoptée par la Conférence au cours de ses trente-deux premières sessions sera censé avoir ratifié cette convention telle qu'elle a été modifiée par la présente convention.

### ARTICLE 3

Deux exemplaires de la présente convention seront signés par le Président de la Conférence et par le Directeur général du Bureau international du Travail. L'un de ces exemplaires sera déposé aux archives du Bureau international du Travail, l'autre, entre les mains du Secrétaire général des Nations Unies pour enregistrement conformément à l'article 102 de la Charte des Nations Unies. Le Directeur général communiquera une copie certifiée conforme de la présente convention à chacun des Membres de l'Organisation internationale du Travail.

### ARTICLE 4

1. Les ratifications formelles de la présente convention seront communiquées au Directeur général du Bureau international du Travail.

2. La présente convention entrera en vigueur à la date où les ratifications de deux Membres de l'Organisation internationale du Travail auront été reçues par le Directeur général.

3. Dès la date d'entrée en vigueur de la présente convention ainsi que dès la réception subséquente de nouvelles ratifications de la présente convention, le Directeur général du Bureau international du Travail notifiera ce fait à tous les Membres de l'Organisation internationale du Travail et au Secrétaire général des Nations Unies.

4. Tout Membre qui ratifie la présente convention reconnaît que les dispositions de la clause modifiée énoncée à l'article 1 ci-dessus remplacent, dès l'entrée en vigueur initiale du présent instrument, l'obligation faite au Conseil d'administration, aux termes des conventions adoptées par la Conférence à ses trente-deux premières sessions, de présenter à celle-ci, à des intervalles fixés par lesdites conventions, un rapport sur l'application de chacune d'entre elles et d'examiner en même temps s'il y a lieu d'inscrire à l'ordre du jour de la Conférence la question de sa revision totale ou partielle.

### ARTICLE 5

Nonobstant toute disposition figurant dans une des conventions adoptées par la Conférence au cours de ses trente-deux premières sessions, la ratification de la présente convention par un Membre n'entraînera pas de plein droit la dénonciation d'une quelconque desdites conventions, et l'entrée en vigueur de la présente convention n'aura pas pour effet de fermer aucune desdites conventions à de nouvelles ratifications.

## ARTICLE 6

1. Should the Conference adopt a new Convention revising this Convention in whole or in part, then, unless the new Convention otherwise provides—

- (a) the ratification by a Member of the new revising Convention shall *ipso jure* involve the denunciation of this Convention if and when the new revising Convention shall have come into force;
- (b) as from the date when the new revising Convention comes into force this Convention shall cease to be open to ratification by the Members.

2. This Convention shall in any case remain in force in its actual form and content for those Members which have ratified it but have not ratified the revising Convention.

## ARTICLE 7

The English and French versions of the Convention are equally authoritative.

## ARTICLE 6

1. Au cas où la Conférence adopterait une nouvelle convention portant revision totale ou partielle de la présente convention, et à moins que la nouvelle convention n'en dispose autrement :

- (a) la ratification par un Membre de la nouvelle convention entraînerait de plein droit dénonciation de la présente convention, sous réserve que la nouvelle convention portant revision soit entrée en vigueur;
- (b) à partir de la date d'entrée en vigueur de la nouvelle convention portant revision, la présente convention cesserait d'être ouverte à la ratification des Membres.

2. La présente convention demeurerait en tout cas en vigueur dans sa forme et teneur pour les Membres qui l'auraient ratifiée et qui ne ratifieraient pas la convention portant revision.

## ARTICLE 7

Les versions française et anglaise de la présente convention font également foi.

The foregoing is the authentic text of the Convention duly adopted by the General Conference of the International Labour Organisation during its Forty-fifth Session which was held at Geneva and declared closed the twenty-ninth day of June 1961.

IN FAITH WHEREOF we have appended our signatures this thirtieth day of June 1961.

Le texte qui précède est le texte authentique de la Convention dûment adoptée par la Conférence générale de l'Organisation internationale du Travail dans sa quarante-cinquième session qui s'est tenue à Genève et qui a été déclarée close le 29 juin 1961.

EN FOI DE QUOI ont apposé leurs signatures, ce trentième jour de juin 1961.

*The President of the Conference,  
Le Président de la Conférence,*

M. A. RASCHID.

*The Director-General of the International Labour Office,  
Le Directeur général du Bureau international du Travail,*

DAVID A. MORSE.

#### RATIFICATIONS

							<i>Date of Deposit</i>
United Kingdom	...	...	...	...	...	...	March 9, 1962
Canada	...	...	...	...	...	...	April 25, 1962
Chad	...	...	...	...	...	...	February 5, 1962
Niger	...	...	...	...	...	...	March 23, 1962
Sweden	...	...	...	...	...	...	April 3, 1962
Tunisia	...	...	...	...	...	...	January 15, 1962
United Arab Republic	...	...	...	...	...	...	March 26, 1962
Upper Volta	...	...	...	...	...	...	April 16, 1962

Printed in England and published by  
HER MAJESTY'S STATIONERY OFFICE